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Til medlemmer og varamedlemmer av styret for Institutt for teoretisk astrofysikk 

Dato: 17. november 2021 
Vår ref.: 2008/8488 

Referat fra Styremøte på Institutt for teoretisk astrofysikk, torsdag dag 28. januar, 
kl. 11.00-12.30, på rom 303/ zoom 
 

Til stede: Per Barth Lilje, Kristine Aa. S. Knudsen, Helle Bakke, Boris V. Gudiksen, Luc Rouppe van 
der Voort, Mats Carlsson, Ingunn K. Wehus, Benedikte Fagerli Karlsen, Ilse Kuperus, Jakob Borg  

Observatør: Morsal Saba 

Forslag til saksliste  
V-Sak 01/21 Godkjenning av innkalling og referat fra møte 9. september (Vedlagt) 

• Innkalling og Referat ble Godkjent. 

V-Sak 02/21 Konstituering av nytt styre 
 Per B. Lilje ønsket velkommen til konstituering av nytt styre. Han refererte prosessen med 
valg av nytt styre.  Styreleder/instituttleder Per B. Lilje ble valgt av Styret i møtet 17. november 
2020 og Luc Rouppe van der Voort ble utpekt til stedfortreder for instituttleder av instituttlederen. 
De øvrige medlemmene av styret ble valgt ved direkte valg fra de forskjellige gruppene de 
representerer. Styremedlemmene er valgt for henholdsvis 4 år for faste vitenskapelige og teknisk-
administrative, og 1 år for midlertidige og for studentrepresentantene.  
Styret ble deretter konstituert.  

 
O-Sak 03/21 Regnskap 2020 for ITA og RoCS 
  Per Lilje gikk gjennom instituttets regnskap for 2020. Regnskapet viser et 
overforbruk for 2020 på ca. 7.9 Mkr, akkumulert fra 2019 gir total 11Mkr. I tillegg har instituttet 
noen inntekter og utgifter som burde vært ført på regnskapsåret, så resultatet viser et noe mindre 
underskudd enn planlagt.  
Hovedgrunnen for overforbruket er etableringen av nytt serverrom og er således en planlagt 
situasjon. Underskuddet viser at instituttet er i en økonomisk utfordrende situasjon og vil være det 
i noen år fremover.   
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Prognoser for økonomien i årene fremover viser at underskuddet vil øke og det er derfor behov for 
at instituttet må gjøre noen grep for å kunne endre utviklingen.   
 
Styret tar regnskapet til etterretning.  
 
D-Sak 04/21 Økonomiutsikter for Instituttet fremover 

- Finansiering av 4. år for stipendiater 
- Per B. Lilje orienterte: Det er i dag 28 Ph.d.-stipendiater på ITA. Det er 11 KD 

stipendiater tildelt fra MN-fakultetet, ofte som eget bidrag i satsinger. Disse er 
finansiert for 4 år. I tillegg har ITA i noen år hatt stipendiater finansiert av ITA, 
samt at ITA har i henhold til tidligere styrevedtak finansierer et 4. år for eksternt 
finansierte stipendiater, der den eksterne finanseringen er for 3 år. Det har vært 
for å følge opp intensjonen i forskriftene og for å få hjelp til undervisning. Det 
har vist seg at ved å ha så mange som 28 stipendiater med fireårig finansiering, 
der 25% av arbeidstiden skal brukes til pliktarbeid, er det vanskelig å finne 
tilstrekkelig med arbeidsoppgaver til alle, spesielt for de som ikke behersker 
norsk.  
Andre institutter på MN har en mer restriktiv holdning til å finansiere 4. året for 
Ph.d.-stipendiater. Alle KD-finansierte stipendiatstillinger er finansiert for 4 år. 
Det har vært prøvd ut å fristille 4. året for KD-finansierte stipendiater på andre 
institutter, men erfaringen er at det er arbeidskrevende og vanskelig å 
gjennomføre.  Både av økonomiske grunner og fordi antallet overskrider 
behovet, bør vi nå se på nytt på finansieringen av 4. år for stipendiater. 

Kommentarer fra styret:  
- En annen ting å tenke på til neste gang er kanskje da at hvis bare KD-stillinger 

skal utlyses som 4-årsstillinger, må/kan vi da prioritere norskspråklige til disse 
pga. undervisning? 

- Bør ha oppgaver før vi gir 4 året.  
- Urettferdighet er begge veier.  
- Ca 2,5 stipendiater heltidsekvivalenter som årlig finansieres av ITA som sitt 4. 

år. 
 

Styret ønsker til neste møte en mer detaljert gjennomgang og med konsekvenser og 
kostnader forbundet med ordningen i dag.  

 
D-Sak 05/21 Postdoktor: Tidsbegrensing i utlysning? 

Per B. Lilje orienterte om at det nå pågår en diskusjon rundt bruken av Postdoktor-
stillinger. I dag har vi en lov om at postdoktorstillinger kan bli gitt som 
åremålsstilling for 2-4 år. Detter er begrunnet med at det er en kvalifiseringsstilling, 
for å kunne kvalifisere for en toppstilling. Et utvalg som ser på problemstillinger 
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rundt bruken av postdoktor ser nå på bruken og skal komme med en innstilling.  Det 
er lite trolig at en veldig mye strengere bruk av dem vil bli vedtatt.  
Spørsmål som styret bør tenke på for fremtiden:  
- Bør ITA ha en begrensning på hvor mange ganger man kan være postdoktor og 

hvor mange postdoktorperioder en kandidat har før han/hun eventuelt blir 
ansatt på ITA? 

- Kan det være aktuelt å ha en tidsbegrensing, men med unntak for permisjoner 
som følge av barn eller sykdom, og for karriereavbrudd med opphold i andre 
deler av arbeidslivet. Begrensning i utlysninger på maks antall år etter Ph.d. på 5 
år ved tiltredelse? 

Kommentarer fra styret:  
- Hva gjør vi når vi ønsker en som har erfaring, ansetter man dem da som forsker? 

Forskerstillinger er en annen kategori ansatte, da disse er fast ansatte og har 
fortrinnsrett til stillinger i staten og kan lettere få lån i bank.  

- Bør unngå å få søkere som har ekstrem lang erfaring som postdoktor på ITA 
- En endring av muligheter til å ha mange postdoktorer kun i Norge må i så fall 

føre også til en endring i vurderingen og ansettelsene av førsteamanuenser, ellers 
vil norske kandidater falle ut.  

- Utfordring at MN-fakultetet krever at man skal ha levert sin Ph.d. ved søknad til 
postdoktorstilling. Detter er utfordrende hvis man ønsker en postdoktor i sin 
første periode.  

 
O-Sak 06/21  Strategiplan for ITA 

- Dette er blitt forsinket og må utsettes til neste styremøte.  
 

O-sak 07/21 Orientering fra RoCS 
- Utlyst postdoktor: 3 stillinger, 2 Whole Sun og en finansiert av RoCS. Alle tre har 

takket ja. To vil være sin på første postdoktorperiode og én på sin andre.   
- Det er avgang fra noen, bruker lite penger på reise (ut og inn) og besøk og har 

derfor hatt et underforbruk i 2020. 
 
O-sak 07821 Byggearbeider:  

- Oppussing av fasade, tak og vinduer i Svein Rosselands hus 
Her går det fremover og de synes å holde fremdriften. Veldig positivt. God 
kommunikasjon med entreprenøren og instituttledelsen har derfor kunnet sende 
ukentlig informasjon til ansatte om utviklingen i arbeidet.  

- Nytt serverrom: Fiberkablene har nå blitt skiftet, utfordringer med å få 
installasjonshjelp på leveranser som skaper noe forsinkelser.  

O-Sak 09/20 HMS 
- Corona: Instituttledelsen følger utviklingen og sender jevnlig informasjon til de 

ansatte og studenter.  
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O-Sak 10/20 Eventuelt 

- Postdoktorstilling utlyst for ITA. De som var aktuelle for RoCS hadde søkt de 
separate RoCS-stillingene og fikk tilbud fra RoCS.  
Stor komite der det er sendt ut tilbud til første på listen.  

- Østerrisk Ph.d.-stipendiat skulle ha ankommet 7. februar, men med nye 
innreiseregler vil det bli utsatt. Oppstart 1. mars og vi håper at situasjonen har 
løst seg innen den tid slik at man igjen kan reise inn til landet. 


